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Skolebestyrelsesmøde 8
Onsdag den 7. april 2021 kl. 17.00 – 19.30

Kommende møder

17. maj

14. juni

Mødeleder: John.

Referent: Birgitte Davidsen

Deltagere: Bestyrelsesformand Desirée Gaardsvig, Kim Kjølhede, Mette Johansen, Mette Laursen, Souhair

Osman, John, Johnny Bertelsen, Skoleleder Keld Vestergård og Birgitte Davidsen, Medarbejderrepræsentanter

Vivi Nørgård og Annette Ascanius

Elevrådsrepræsentanter: Kia Hazel, Marcus med deltagelse under punkt 1.

Afbud: Karina

Tidsramme: Indhold: Bilag:

1. 17.00 -17.15 Nyt fra elevråd
Elevernes oplevelse af online undervisning:
5 – 6. klasse. Her mærkes afsavnet af fysiske fremmøde særligt. Der er
brug for at se lærerne og kammeraterne i pauserne.
7. – 9. klasse
Positivt:
Mere frihed i strukturen – både med hensyn til arbejdstempo og hjælp
fra voksne. Frihed og ro til fordybelse og strukturering.
Lærerne har været til rådighed virtuelt – og derfor lette at få fat i.
Spiser bedre. Kan gå på toilettet hjemme i fred og ro.
Kan sove lidt længere pga. fravær at transporttid.
Negativt:
Afsavn af det sociale samt elever der har vanskeligheder ved at tage et
ansvar for at disponere sin tid, falder ud af det faglige fællesskab.
Undervisningen bliver ensformig.
Skole og fritid flyder sammen – påvirker skole-motivationen negativt.

2. 17.15 – 17.40 Nyt fra skoleleder og skolebestyrelse

Der tegner sig et billede af en lille 0. klasse.

Side 1 af 4



Referat
Skolebestyrelsesmøde nr. 8

7. årgang har lige nu tilmeldt 75 elever. Det giver 4 7. klasser. Her ligger der 1 sportsklasse.
Der ligger der nogle økonomiske forhold, som endnu ikke er faldet helt på plads. Keld
orienterer, når drøftelser med Skoleafdelingen er på plads.
Vi er nu igang med dag 2, hvor eleverne er tilbage i skole. De ældste 1 uge af gangen.
Klasser må fortsat ikke blande i skoletidens. I fritidsdelen må de gerne blandes i grupper op til
max. på 28.
Der er ikke fælles morgenpasning mellem Knast og SFO og vi forsøger at holde børnene adskilt
i klasser.
I skoletiden må der justeres en anelse på fagdelen - men vi må ikke planlægge med at reducere
deres timetal i den skoleuge, med fysisk fremmøde. Med hensyn til valgfag i udskolingen er den
endelige plan ikke faldet på plads endnu. Det tilstræbes, at eleverne får undervisning i deres
fag.
Der testes mange medarbejdere på skolen hver uge. Vi vil i den kommende uge sætte en indsats
ind, så de elever der har samtykke fra forældre, bliver testet.
Der laves ny legeplads og udeområde omkring klub Rylevej. Dette sættes i værk fra uge 20 og
forventes færdigt slut maj.
Der er i øjeblikket en drøftelse omkring samarbejde med Den Kreative Skole og kommende 6.
klasse til en kultur-klasse, hvor dans er temaet. Der vil komme en gæstelærer, hvis det bliver en
realitet.
Ledelsen ser ikke en nødvendighed af, at sætte en proces i gang omkring skolens
ordensreglement. Hvert år ved skoleårets start, informeres elever omkring dette. Der følges op
på, om kobling mellem fritid og skoletid står tydeligt nok i ordensreglement.

17.40 - 17.50 Den kommende tid med særlig
bestyrelsesinteresse

- Sidste BUU
- Chromebooks
- Nationale test

- BUU 12. april
- elevtalsprognose

- Dialogmøde 27. april - skole efter corona
- Arbejdstidsaftale

BUU har beslutte, at det skal prioriteres, at der er Chromebooks til elever fra 3.- 6. klasse. På
Langsøskolen betyder det 3. - 9. klasse.

Nationale test skal gennemføres - tidspunktet må rykkes af hensyn til fremmøde på skolen. BUU
har forespurgt om fritagelse, men der er nu givet afslag..

Elevtalsprognosen for Langsøskolen ligger nognelunde stabilt. Vi ønsker os, at vi kan rekruttere
en større andel af distrikts-børnen.

Keld anbefaler, at der er 2 skolebestyrelses-repræsentanter med til kommende dialogmøde 27.4.

Desiree deltager. Gerne en mere.
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Der er aftalt en lokal Silkeborg Aftale A20 or lærere. Dette punkt vil blive foldet ud på et senere
møde.

3. 17.50 - 18.05 Rengøring på Langsøskolen
Der er fra medarbejderside ønske om, at det generelle
rengøringsniveau på skoler drøftes. Det er oplevelsen,
at der aldrig gøres grundigt rent, og i denne coronatid,
hvor både medarbejdere og særligt ansatte til opgaven
har været involveret i rengøring og afspritning, har det
været let at se, hvordan det ser ud rundt omkring.
Drøftelsen handler ikke om rengøringspersonalet, men
om den generelle økonomiske prioritering af området
og muligheden for at lave en henvendelse til relevante
aktører.

Medarbejderne ønsker hjælp til, hvordan Skolebestyrelsen kan hjælpe med at få prioriteret en
bedre rengøring på skolen.

Det foreslås, at vi laver en brugertilfredshedsundersøgelse og går videre med resultatet.
Skoleleder tager kontakt til Rengøringsenhed.

Pause fra 18.05 - 18.15

5.. 18.15 - 18.35 Regnskab 2020 og budget 2021

- Skolens afsluttede regnskab
- Skolens budget for 2021
- Elevtal
- Bærerbudget(materialekonto)

Drøftelse af opgaver til budgetudvalg
Præsentation og drøftelse.

Keld fremlægger Budget for 2021.
Der tegner sig et billede af, at vi skal ansætte ca. 2-3 medarbejdere til et nyt skoleår.
Bærerbudget fremlægges.
Lejrskole drøftes. Der udtrykkes ønske fra Bestyrelsen om, at niveauet fastholdes og ikke
nedprioriteres.
Der er ønske om at gen-drøfte lejrskole. Punktet har dog været på dagsorden i dette skoleår.
Ønske om punkt til næste møde, hvor der er overblik over økonomi i forhold til aflyste lejrture.

6. 18.35 - 19.00
Drøftelse af mulighed for at op - og
nedprioritere fag.

- Inputs fra ministeriet
- Fra Skoleafdelingen
- Fra fagpersoner på skolen

Skolen forholder sig til vejledende timetal. De er udarbejdet i sammenhæng med de faglige
fordybelsesområder i faget.
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Der ønskes, at ledelsen kommer med et overblik og en analyse af skolen timefordeling set i
forhold til præstation ved test og prøver.
19.00 - 19.25 Brugertilfredshedsundersøgelse

- Se bilag med resultater
https://drive.google.com/drive/folders/1IME
qUWfgnegYnclBx5ljj5KCmwJB_Wk?usp=s
haring

- Spørgsmål til undersøgelsens resultater
- Drøftelse om tiltag

Keld udtrækker relevante områder, vi som bestyrelse skal dykke ned i. Der laves en oversigt
over, hvor vi særligt adskiller os.

7.
19.25 - 19.30 Eventuelt

- Suppleringsvalg

Der kan afholdes suppleringsvalg, hvis der er bestyrelsesmedlemmer, der ønsker at træde ud i
forbindelse med, at de ikke har elever på skolen.

Der er ønske om, at mødet udvides i maj, så der er god tid til at komme omkring vigtige emner
samt pause.
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